
 1 

CONSILIUL LOCAL GIURGIU 
 

 

 

 
 

P R O C E S  - V E R B A L 
încheiat astăzi, 23  decembrie  2014, 

 în şedinţa extraordinară a Consiliului Local 
 

 

 Lucrările şedinţei încep la ora 14
00

 în prezenţa a 14 consilieri din numărul total al 

membrilor Consiliului. 

 Prin Dispoziţia nr.2888 din 19 decembrie 2014 consilierii au fost invitaţi la şedinţa 

extraordinară a Consiliului local din data 23 decembrie 2014, ora 14
00

, care are loc în 

sala de şedinţe proprie din strada Bucureşti, nr.49-51. 

  

Prezenţi:  
       

1. Oprişan Gigi 

2. Dinu Ionel 

3. Cepraga Cornel Sorin 

4. Popazu Liviu 

5. Badea Ionuţ 

6. Gâdea Gheorghe 

7. Preda Petronela Daniela 

8. Cartojan Dan Liviu 

9. Vladu Alexandru 

10. Cioacă Ionuţ 

11. Gărgărea Dumitru 

12. Ciulacu Mirela 

13. Truică Liliana 

14. Velicu Florian 

 

Absenţi: 

1. Măroiu Marian 

2. Pârlea Victor Constantin 

3. Bălănean Viorel  

4. Spoială Slav Gheorghe 

5. Ciobanu George Daniel 

6. Dinu Cristina Elena 

7. Ilie Clement 

 

Preşedinte de şedinţă este domnul Măroiu Marian, ales prin H.C.L. nr.441 din 20  

noiembrie 2014. 
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Domnul secretar Roşu Petre: Sunt prezenţi 14 consilieri, şedinţa este legal 

constituită. Vă rog să faceţi propuneri pentru preşedinte de şedinţă, având în vedere că 

preşedintele de şedinţă lipseşte. 

Domnul consilier Cepraga Sorin Cornel: Îl propun pe domnul viceprimar Vladu 

Alexandru. 

Domnul secretar Roşu Petre: Dacă nu mai sunt propuneri, supun la vot propunerea 

făcută. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? În unanimitate de voturi propunerea a fost 

aprobată. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Da, mulţumesc! E o surpriză pentru mine, un 

cadou de ziua mea. Avem o şedinţă extraordinară pe care am anunţat-o de data trecută. 

Domnule secretar, şedinţa este legal constituită? 

Domnul secretar Roşu Petre: Am spus, este legal constituită, sunt prezenţi 14 

consilieri. 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Ordinea de zi are trei puncte. Supun la vot 

ordinea de zi. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? În unanimitate de voturi ordinea de 

zi a fost aprobată.  

 

Punctul 1: proiect de hotărâre privind aprobarea suplimentării Bugetului 

centralizat al instituţiilor publice finanţate integral sau parţial din venituri 

proprii şi subvenţii pe anul 2014 
 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Discuţii? Dacă nu sunt discuţii, supun la vot 

proiectul de hotărâre prezentat. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? În unanimitate de 

voturi hotărârea a fost aprobată. 

 

Punctul 2: proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Bugetului local de 

venituri şi cheltuieli pe anul 2015 şi a Listei de investiţii aferente  
 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Discuţii? 

Domnul primar Barbu Nicolae: Da, eu aş avea aici, domnule preşedinte dacă îmi 

permiteţi. În primul rând vreau să vă mulţumesc că aţi dat curs cererii de săptămâna 

trecută în care am amânat dezbaterea bugetului propriu al Primăriei. Astăzi a fost şedinţă 

de Guvern, aveam nevoie de acele date care, şi eu ştiu, proiecte de Hotărâre de Guvern 

care s-au adoptat. Sunt în discuţie două sume care vor veni municipalităţii şi nu numai 

nouă, întregurilor UAT-uri din ţară, fie că se plătesc arieratele la 31 noiembrie, fie se 

plătesc sumele restante la 30 noiembrie. Din câte am înţeles nu s-a încheiat şedinţa de 

Guvern sau cel puţin nu avem o cifră exactă, dar la momentul acesta se discută de plăţi 

restante la 30 noiembrie. Deci, în acest moment, bugetul care este constituit doar din 

surse proprii, sigur în ianuarie când va fi rectificat şi cu sumele de echilibrare care vor fi 

alocate unităţilor, vom avea exact şi rectificarea cu sumele care vor veni pe 29 – 30. 

Nu am vrut să amân iarăşi şedinţa pentru 29 şi 30 când efectiv vor veni şi vor intra 

banii în Trezorerie, în contul municipalităţii, drept urmare, aprobăm în acest moment 

bugetul de venituri  şi cheltuieli din surse proprii sigure ale municipalităţii. Şi aici dacă 

observaţi, ne-am luat în calcul şi aveţi pe masă metodologia de calcul, iar este o noutate 

care a fost aprobată cu legea bugetului, a fost aprobată duminică. Metodologia de calcul a 
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sumelor de echilibrare ce vor fi alocate unităţilor administrativ teritoriale din cota de 18,5 

din impozitul pe venit şi din unele venituri ale bugetului statului prin legile bugetare. 

Cu toţii ştiţi că 80% din sumele de echilibrare veneau prin Direcţia Generală a 

Finanţelor Publice printr-o formulă de calcul. Se ţinea cont de populaţie, de gradul de 

încasare a veniturilor, de ce sume se încasau din impozite şi taxe, gradul de colectare. 

Erau foarte mulţi indicatori şi veneau 80% din aceste sume care erau defalcate către 

judeţul Giurgiu. 20% erau sume de echilibrare care veneau prin Consiliul Judeţean. 

Pentru că practica, nu este numai a PSD-ului sau a PNL-ului sau a PDL-ului, toate 

partidele politice s-au folosit de această metodologie sau de această libertate de a da din 

sume de echilibrat către unităţi administrativ-teritoriale şi atunci cine avea cuţitul în mână 

împărţea bucăţica după cum îi dicta interesul politic şi lucrul acesta îl spun, este valabil în 

general pentru toate partidele politice care au fost la conducerea Consiliilor Populare din 

ţară. 

La ora actuală executivul a luat în calcul să nu mai existe această subiectivitate în a 

da aceste sume de echilibrat către UAT-uri şi s-au stabilit nişte indicatori. Dacă observaţi, 

noi am luat din legea bugetului, sunt exact cotele care se vor repartiza exact către UAT -

uri. Dacă vedem, municipiul Giurgiu se încadrează la 50 de milioane de lei, deci 500 de 

miliarde pentru municipii – necesare sume de echilibrare până la cuantumul acesta,  

acum, până la plafonul respectiv. Vă spun din surse şi dacă observaţi sumele pe care 

Primăria le are, noi am estimat în bugetul anului 2015 – 21 de milioane. Asta înseamnă 

211 miliarde. Până la 500, dacă citim necesarul de plafon, ar trebui să ne vină sume 

defalcat de la bugetul de stat, dar şi acestea se împart pe anumite criterii şi le aveţi în faţă. 

55% se repartizează în funcţie de populaţie, ele vin, sunt nişte forme. Este o modalitate 

pilot care va funcţiona pentru anul 2015. În funcţie de problemele pe care le vor ridica 

acest mod de repartizare vor mai fi, prin Ordonanţă de Urgenţă sau prin Hotărâre de 

Guvern, modificări la această metodologie de calcul, dar ea se bazează clar pe nişte  

indicatori corecţi. Dacă ai o populaţie numeroasă, dacă ai investiţii şi dacă observaţi, sunt 

sume care se dau în funcţie de intravilanul care îl are în ponderea judeţului, în funcţie de 

populaţie, în funcţie de colectarea impozitelor şi taxelor şi doar 15% vin în funcţie de 

gradul de colectare. Şi este o noutate, dacă în ultimii doi ani au avut finanţări din proiecte 

europene, din fonduri externe. Li se dă un bonus acelor administraţii locale de 15% din 

suma respectivă dacă ai avut proiecte europene şi ai accesat fonduri europene. Pot să vă 

spun că 15% le-am luat din start. Eu zic că mai luăm şi 55 că avem populaţia cea mai 

mare, le cam vom lua banii. 

De aceea la proiectul pe care îl vom avea în luna ianuarie sau februarie pentru că 

nu trebuie să mai aşteptăm ca anul trecut să se constituie şedinţă la Consiliul Judeţean şi 

să se aprobe tocmai în luna mai bugetul. Eu zic pe această formulă, în luna ianuarie sigur 

vom avea buget şi sigur în februarie vom avea şedinţă ordinară sau extraordinară de 

aprobarea a bugetului de venituri şi cheltuieli al municipiului. 

Nu vreau să intru pentru că încă suntem în perioada sfintelor sărbători să spun câţi 

bani a primit pe acele criterii subiective Primăria municipiului care dă sfert din populaţia 

municipiului, care are cel mai mare plafon de investiţii a judeţului, care are cei mai mulţi 

elevi, cele mai multe şcoli, cele mai multe licee, cele mai multe unităţi sanitare şi a primit 

40 de mii de lei. 
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Aş vrea să vedeţi că acest buget pe care noi astăzi îl aprobăm se bazează pe o listă 

de investiţii în valoare de 189 de miliarde din care lucrări în continuare 135 de miliarde  

şi doar lucrări noi de 35 de miliarde. Am mers strict pe lucrările pe care trebuie să le 

finalizăm, pe lucrările care în luna noiembrie şi decembrie le-am scos la licitaţie şi a 

urmat toată procedura de licitaţie şi putem din ianuarie-februarie să demarăm procesul de 

execuţie a acelor investiţii. Nu aş vrea decât foarte puţin să vă amintesc. Anul acesta 

pornim, este licitat, urmează în faza de evaluare pista de atletism în valoare de 11 

miliarde. Sunt locuri de joacă, avem parcul Baciu, avem parcul Tipografiei, execuţia 

tronsonului 2 al execuţiei zidului de la Smârda, dar sunt tot lucrări în continuare. Apoi 

avem Canalul Cama – regularizarea Canalului Cama prin acea construcţie hidrotehnică 

care să ne permită stabilirea unui nivel constant al apei în Canalul Cama ca să putem 

demara acel proiect european. Lucrăm la şi este trecut la cheltuieli de proiectare de 

aproape 6 miliarde – amenajare spaţiu agrement canalul Cama, studiile de fezabilitate 

pentru acest canal pentru proiectul de aproape 6 milioane de euro.  

Avem proiectare - tot ce înseamnă documentaţia tehnică pentru autorizaţia de 

cosntrucţie pentru acest canal Cama, Canalul Sf. Gheorghe cu Marina Port. Sunt toate: 

parcul Elevilor care vor intra pe Planul Integrat de Dezvoltare Urbană şi pe Programul 

Operaţional Regional. Sunt toate cheltuielile de proiectare care sunt în continuare şi care 

au finalizare luna ianuarie, luna februarie, eu ştiu, de punere la dispoziţia municipalităţii a 

documentelor ca să putem accesa proiectele europene care vor fi demarate din luna 

februarie-martie. 

În domeniul locuinţelor dacă observaţi, avem sumele necesare. Deja este licitat şi 

se semnează contractul pentru recompartimentarea blocului C1 de locuinţe sociale din 

Tineretului. Noi să sperăm că până în luna septembrie acest bloc de locuinţe sociale va fi 

finalizat, 75 de locuinţe sociale vor fi date celor care au dosarele depuse şi în bună regulă.  

Avem o actualizare a studiului de fezabilitate la sistematizare 240 Garsoniere, 

blocurile din zona Negru Vodă, zona Milan, pentru că acest proiect va intra într-un 

proiect mai larg cu finanţare europeană. 

Mai sunt şi în domeniul lucrări în continuare, în domeniul parcurilor şi discutăm de 

cele 5 părculeţe care le avem deja în fază finală, urmând să facem doar decontarea. Avem 

punctele termice – lucrări de investiţii de 40 de miliarde. 

Transporturi – avem străzile care sunt finalizate şi se vor încheia. Zilele acestea 

aproape sunt gata, Soarelui, Smârdei, Zefirului, urmează şi Păcii, urmează să deconteze 

anul următor. Avem partea a doua cu străzile aferente Vlad Ţepeş în partea dreaptă zona 

Abator cu proiect care deja e în fază de licitaţie şi zona străzilor din partea stângă: Avram 

Iancu care deja este licitată şi sigur va intra. Străzile care vi le-am spus cred că sunt în 

faza de evaluare, zilele acestea se finalizează – 17 miliarde. 

În partea de poiectare dacă observaţi sunt trecuţi aproape 6 miliarde tocmai 

finalizarea cheltuielilor de proiectare pentru Planul Integrat de Dezvoltare Urbană, Planul 

1, Planul 2. Sunt cele două proiecte de aproape 30 de euro fiecare, proiecte pe care le vom 

depune pe Programul Operaţional Regional. 

Sunt certitudini, ele se vor face, ce am discutat acum, din surse proprii, urmând ca 

banii care ne vor veni de la Consiliul Judeţean sau de la Guvern prin Consiliul Judeţean 

pe această formulă sau direct prin Ministerul de Finanţe fiindcă nu am realizat în acest 
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moment cum vor veni, vor fi sursă pentru noi investiţii în municipiul Giurgiu. Vă 

mulţumesc! 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Mulţumim, domnule primar! O radiografiere 

aproape completă a planului de investiţii pe anul următor. Cred că totuşi aţi omis să 

anunţaţi ceva. Ieri am încheiat un contract pe turism de 150 de mii de euro şi s-au aprobat 

cele două proiecte pentru anveloparea din Policlinică. Urmează ca în prima parte a lunii 

ianuarie să semnăm contractele, lucru foarte important pentru Primărie.  

Dacă mai sunt şi alte discuţii? 

Domnul consilier Dinu Ionel: În mare am înţeles aşa criteriile de atribuire ale 

sumelor, dar am rămas puţin în suspans vis-a-vis de suma estimată 210 miliarde. Deci, de 

la suma estimată 210 miliarde până la 550 de miloane vine în întâmpinare Guvernul 

României? 

Domnul primar Barbu Nicolae: E un vis plăcut. Aşa citesc. Şi eu am citit: 

necesarul sumelor pentru atingerea plafoanelor de venituri. La nivel naţional s-a stabilit 

nişte plafoane de venituri strict necesare pentru UAT-uri în funcţie de numărul de 

populaţie sau de tipul de UAT şi dacă aţi observat pentru comune se stabileşte un nivel 

minim de venituri necesare pentru buna funcţionare a comunei respective – 1 milion 

jumătate, adică 15 miliarde, 60 de miliarde pentru oraşe, 200 de miliarde pentru municipii 

şi 500 de miliarde pentru municipii reşedinţă de judeţ, 800 de miliarde pentru judeţe.  

Sunt sume ambiţioase. Eu cred că prin această modalitate se va termina cu modul 

acela de repartizare de-a lungul anului a unor sume de echilibrat: ajutoare de urgenţă, 

ajutoare…. Deci, se vor da banii aceştia pe această modalitate de repartizare, dar nu te 

mai duci niciodată în tot anul cu hârtii la Guvern că am nevoie de ajutor de urgenţă pentru 

încălzirea oraşului şi să primesc nişte bani, unii îi primesc, unii nu, ai nevoie pentru 

cheltuieli pentru puncte termice, unii primesc, unii nu, sau unii au nevoie. Aceşti bani 

reprezintă necesarul maxim al unei unităţi administrativ-teritoriale şi apoi ele vor fi 

defalcate în funcţie de populaţie, în funcţie de venituri, de alte criterii. Acestea le-am luat 

din legea bugetului. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Aici domnule primar spune de municipiu reşedinţă 

de judeţ. Eu sunt de acord. Diferenţa de populaţie dintre municipiul Giurgiu şi alte 

municipii reşedinţă de judeţ… 

Domnul primar Barbu Nicolae: E în funcţie de categorie, categoria 1, 2,3. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Poate fi o discrepanţă foarte mare. Acum dacă ne 

raportăm la municipiul Iaşi şi la municipiul Giurgiu, diferenţa este foarte mare. Eu m-aş 

bucura ca municipiul nostru să beneficieze în mod egal ca şi un municipiu de talia 

municipiul Iaşi. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Haideţi să visăm frumos până de sărbători şi anul 

viitor când ne-or veni exact sumele defalcate pentru Giurgiu, vom şti exact cât a venit şi 

va fi. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Cu privire la cele 80 de milioane pentru judeţ. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Nu am treabă, noi discutăm de municipiu, nu ştiu. 

Domnul consilier Dinu Ionel: Aici se referă la Consiliile Judeţene nu la judeţ? 

Domnul primar Barbu Nicolae: La Consiliile Judeţene - pentru funcţionare şi 

pentru investiţii. 
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Domnul consilier Dinu Ionel: Am înţeles. Cu Dumnezeu înainte! 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Dacă mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu mai 

sunt, supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? 

În unanimitate de voturi hotărârea a fost aprobată. 

 

Punctul 3: proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Bugetului 

centralizat al instituţiilor publice finanţate integral sau parţial din venituri 

proprii şi subvenţii pe anul 2015 
 

Domnul consilier Vladu Alexandru: Discuţii? Dacă nu sunt discuţii, supun la vot 

proiectul de hotărâre prezentat. Cine este pentru? Împotrivă? Abţineri? În unanimitate de 

voturi hotărârea a fost aprobată. 

Acum, pentru că tot suntem într-o şedinţă extraordinară şi se apropie sărbătorilor 

de iarnă, daţi-mi voie ca, în numele Consiliului Local să transmitem tuturor 

giurgiuvenilor un „Crăciun fericit”, „La mulţi ani pentru anul 2015”, să dea Dumnezeu ca 

anul următor să fie mai bun decât 2014. „La mulţi ani” pentru locuitorii municipiului 

Giurgiu! 

Vă mulţumesc, declar şedinţa închisă. 
 

Şedinţa se încheie la ora 14
23

. 

 

 
 

 P R E Ş E D I N T E, 

 

                Vladu Alexandru                   SECRETAR, 
 

              Roşu Petre                 ÎNTOCMIT, 

 

                                 Stanciu Violeta  

 

 

 

 

 

 


